
  

 
 
Aan: Bestuursleden F-ACT Nederland 
Van: Karin Bonouvrie 
Datum: 14 september 2012 
Betreft: Verslag bestuursvergadering F-ACT Nederland d.d. 10 september 2012 
Status:    vastgesteld dd 12 november 2012 

 

Aanwezig: 
• Patricia Schell (K&J: Lucertis) 
• Frits Bovenberg (GGZ Consult) 
• Ronald van Gool (GGZ Ingeest) 
• Jasper van Marle (GGZ Drenthe) 
• Katinka Kerssens (GGZ NHN) 
• Niels Mulder (EAOF)  
• Marjan ter Avest (LPGGZ) 
• Karin Bonouvrie (secretariële ondersteuning, notulist) 

 
Afwezig met afmelding: 

• Xavier Moonen (LVG: Koraalgroep Sittard / Kenniscentrum VG / Universiteit Amsterdam) 
• Ingrid Willems (Verslavingszorg, VNN) 
• Hans Kroon (Trimbos)  

 
 

1. Welkom en vaststellen agenda  
De voorzitter heet iedereen welkom. Het punt ‘Onderzoek – resultaten ACT en FACT’ wordt aan de 
agenda toegevoegd om met Hans Kroon besproken te worden. Ook het ‘rooster van aftreden’ krijgt 
aandacht als bespreekpunt.  
 
 
2. Gast: Michiel van Hees, directeur CQ Procesmanagement (11.30-12.00 uur) 
Michiel van Hees is uitgenodigd om het bestuur van F-ACT Nederland te informeren over ‘hoe 
organisaties inzet van ervaringsdeskundigen kunnen declareren’. Michiel is bedrijfskundig ingenieur van 
oorsprong en houdt zich als adviseur bezig met bekostiging ggz, maatschappelijke zorg en ggd. Het motto 
van CQ Procesmanagement is ‘hart voor zorg, oog voor resultaat’.  
 
In een korte powerpointpresentatie laat hij zien hoe de ervaringsdeskundige kan worden bekostigd binnen 
Zorgverzekeringswet, AWBZ, Forensisch en WMO. De Zorgverzekeringswet is het belangrijkste binnen 
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F-ACT. Ook wordt getoond hoe de Diagnose Behandel Combinatie (DBC) werkt. De spelregels van de 
DBC staan op ‘www.dbconderhoud.nl’ vermeld. 
Alle bestuursleden zijn zeer geïnteresseerd in het verhaal van Michiel van Hees, maar ivm gebrek aan tijd 
zal Michiel e.e.a. op een A4 noteren en wordt deze op www.f-actnederland.nl geplaatst om met de leden de 
discussie te starten. Michiel wijst het bestuur erop dat het van belang is om een agenda te maken naar 
financiering toe.  
 
Idee wordt geopperd om een werkgroep hierover op te zetten echter zinvol lijkt het om eerst navraag te 
doen of er al landelijke werkgroepen mee bezig zijn. Afspraak: Marjan ter Avest zoekt contact met GGZ 
Nederland en vraagt naar stand van zaken. Naast de financieringsvraag zal zij nagaan of GGZ Nederland 
‘F-ACT’ ook als een ideaal model ziet. Via Hans en Niels wordt het CCAF gevraagd of zij al regulier 
contact met GGZ Nederland hebben.  
 
Marjan zal binnen het LPGGZ proberen nader onderzoek en verduidelijking te krijgen mogelijk via CQ 
Procesmanagement. Speerpunt is dan ‘ervaringsdeskundigen’ en ‘financiering in het algemeen’. F-ACT 
Nederland kan dan gebruik maken van die informatie. 
 
De voorzitter vraagt zich af hoe F-ACT Nederland ertoe kan bijdragen dat ook in de toekomst F-
ACT(zorg) betaalbaar blijft. Michiel adviseert zo dichtbij de mogelijke bron te blijven zoals ministeries, 
zorgverzekeraars, gemeentes etc. Idee ontstaat om Ronald Luijk van ZN hierover uit te nodigen in een 
bestuursvergadering. Op 20 september geeft Ronald ook een workshop op het FACT 2.0 congres waarin 
het ook besproken kan worden.  
Afspraak: Karin Bonouvrie nodigt Ronald Luijk uit voor de vergadering van 12/11 waarin de volgende 
vragen aan Ronald worden gesteld ‘Hoe kijken de zorgverzekeraars aan tegen F-ACT?’ en ‘Wat zien zij 
voor samenwerkingskansen met F-ACT Nederland?’. Naschrift: Ronald heeft zijn komst op 12/11 
bevestigd.  
Aansluitend op deze discussie wordt de modelgetrouwheidsschaal genoemd en de behoefte aan 
herziening. Het CCAF is recent gestart met de aanpassing. F-ACT Nederland zou kunnen 
aanvullen/adviseren. Zo zou F-ACT Nederland bijv. kunnen adviseren dat elk team met 2 
ervaringsdeskundigen een bonus krijgt. Hiermee helpt F-ACT Nederland onze doelgroep ook mee aan 
betaalde banen. Frits zal een A4 met zijn bevindingen opstellen en aan het CCAF sturen. 
 
 
2. Mededelingen per bestuurslid 
Katinka Kerssens 

• F-ACT Nederland heeft een aansprakelijkheidsverzekering afgesloten. 
• GGZ NHN krijgt een nieuwe bestuurder omdat Adriaan Jansen per 1 oktober bij GGZ Friesland 

gaat werken. Jos Brinkmann is de nieuwe bestuurder naast Marijke van Putten. 
 
Marjan ter Avest 

•  Is druk bezig met ‘stigmabestrijding’. Sire campagne filmpje over dit onderwerp wordt ook op TV 
uitgezonden. Gekeken wordt of EPA erbij betrokken kan worden. 

 
Jasper van Marle 

•  Krijgt waarschijnlijk intern een andere functie en zal hierdoor het Forensisch ACT verlaten.  
 
Frits Bovenberg 

• Houdt zich bezig met HIC (High Intensive Care) en is 2 dagen op de hei geweest met diverse 
vertegenwoordigers uit het land om over dit onderwerp te brainstormen.  
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• Volgend jaar een groot congres met veel draagvlak, dus gaat heel goed. 
 
Niels Mulder 

• Het is helder dat GGNet het congres van 2013 gaat organiseren.  
• Voor het congres 2014 moet op de bestuursvergadering van 12/11 onze checklist bekend worden 

gemaakt over de aanbesteding. De checklist wordt 12/11 geagendeerd en kan daarna op de site. 
•  In de congrescommissie van 2013 heeft het de voorkeur om 1 a 2 bestuursleden van F-ACT 

Nederland hierin plaats te laten nemen en 1 ervaringsdeskundige. In 2014 ook duidelijk maken in 
de checklist dat de voorkeur gegeven wordt aan betaalde werkgelegenheid voor 
ervaringsdeskundigen. Ook voor het congres van 2013 is ‘werk- en dagbesteding’ en ‘inrichting 
van de toekomst’ belangrijk.  

• Niels zal op 20 september as. bij FACT 2.0 congres rond 16.30 uur heel kort hier iets over vertellen 
en GGNet aankondigen.   

 
Ronald van Gool 

• Heeft gesprek gehad met Molemann Tielens. Idee is om hen een keer te laten vertellen over hun 
concept, bijv. in een bestuurs- of ledenvergadering. Zij hebben eigen model en werkboek. 
Naschrift: in 1e bijeenkomst van voorzitters platforms wordt geopperd om hen uit te nodigen voor 
Platform ACT en FACT olv Hans Kroon. 

 
Patricia Schell 

•  Lucertis heeft een bijeenkomst georganiseerd voor burgemeesters en wethouders. Gemeenten 
blijken zeer geïnteresseerd te zijn in F-ACT methodiek. 

 
4. Verslag bestuursvergadering 22 mei jl. incl. actielijst   
Tekstueel en naar aanleiding van 
Wegens gebrek aan tijd wordt het verslag deze week per mail vastgesteld en wordt de actielijst door Karin 
Bonouvrie uitgezet en bijgewerkt. 
4a. Opmerking van Ingrid Willems: verslag beknopter notuleren. Is hier behoefte aan of is het leesbaar 
voor de niet aanwezige (bestuurs)leden? 
Geconcludeerd wordt dat het verslag dezelfde vorm behoud zodat alle leden goed geïnformeerd worden 
over het besprokene. Tevens wanneer een bestuurslid verhinderd is om de vergadering bij te wonen wordt 
deze uitgebreidere vorm als positief beschouwd.  
 
 
5. Berichten uit Platforms (vast agendapunt) 
Om 13.45 uur vindt 1e bijeenkomst vd voorzitters/vertegenwoordigers van alle platforms plaats. Hiervan 
worden notulen gemaakt welke ook aan de bestuursleden worden gezonden. Tijdens de volgende 
bestuursvergadering wordt stilgestaan bij het feit of het in de toekomst wenselijk is dat de voorzitters van 
de platforms in het bestuur gaan deelnemen. 
5a. Stand van zaken werkgroep ‘toekomstverkenningen’ olv Frits Bovenberg 
Voor de nieuwe werkgroep ‘toekomstverkenning’ is Frits Bovenberg reeds aan de slag. Zo wil Frits Jules 
Tielens interviewen, mensen van ‘buurtzorg’ en ervaringsdeskundige Gijs Francken betrekken bij de 
werkgroep.  
5b Inzet en adviesrol toekennen aan Edo Paardekoper Overman voor een werkgroep, 
ledenvergadering en/of congres 2013 
Edo zal gevraagd worden om ondersteuning te geven aan het platform ‘ervaringsdeskundigen’. Katinka 
zal Dienke Boertien, voorzitter van dit platform, deze ondersteuning aanbieden. Hierna zal Karin vragen 
aan Edo over hij deel wil nemen in het platform.  
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Wenselijk zou zijn dat bij elk platform een ervaringsdeskundige deelneemt. 
 
 
6. Vaste bespreekpunten 
Nieuwe werkgroepen & PR voor F-ACT Nederland 
Nieuwe werkgroepen is reeds besproken en PR zie agendapunt 7.  
 
7. PR voor F-ACT Nederland op FACT 2.0 congres 
Terugkoppeling Ingrid stand van zaken (via mail zie bijlage) 
Een ieder heeft deze gelezen en er zijn verder geen vragen. F-ACT Nederland krijgt rond 16.30 uur tijd 
om iets te vertellen over congres 2014 en om organisator congres 2013 aan te kondigen. Karin zal contact 
opnemen met GGNet om tijdstip door te geven. Tevens zal worden gevraagd om een bestuurslid F-ACT 
Nederland en een ervaringsdeskundige erbij te betrekken. 
Bemensing stand F-ACT Nederland 
Tijdens de koffie-, lunch- en theepauze en aan het einde tijdens de borrel dient de stand bemensd te zijn. 
Schemaatje volgt, instructies worden ter plekke gegeven. PR materiaal is besteld. Er is een prijs te winnen: 
gratis 1 jaar lidmaatschap en het boek van uitgeverij SWP over ACT en FACT. 
Flyer 
Wenselijk is om meerdere versies van de flyer te maken voor diverse doelgroepen. Wenselijk is 
duidelijker te formuleren wie F-ACT Nederland is, waar wij voor staan en goed formuleren voor wie de 
flyer is, wat de klant wil, deze versie is te bescheiden.  
Afspraak: Marjan zal haar bevindingen naar Karin mailen. Katinka zal afdeling Communicatie bij GGZ 
NHN om advies vragen. 
Wisselbokaal voor komende congressen 
Op andere F-ACT-congressen werd een FACT-team geprezen via een bokaal. Dit werd zeer gewaardeerd.  
In Groningen wordt ook een wisselbokaal uitgereikt. Het hoe of wat is onduidelijk.  
Met de organisatie van 2013 zal de uitreiking van een bokaal zeker weer aanbevolen worden.  
Congres Spanje 2013 
Op 26-28 juni 2013 vindt in Avilés in Noord-Spanje het Second European Congress on Assertive 
Outreach plaats. Afgevraagd wordt ivm reiskosten naar Spanje of er een korting geregeld kan worden voor 
F-ACT Nederland leden. ‘Update EAOF’ wordt voor 12/11 geagendeerd. 
 
8. Ontwikkelingen BuurtZorg en evt. samenwerking met F-ACT Nederland 
Karin heeft een link van de site www.buurtzorgnederland.com erbij gestuurd zodat de bestuursleden zich in 
de BuurtZorg kon verdiepen. Marjan is ook uitgenodigd voor een bijeenkomst van BuurtZorg De vraag 
die leeft is in hoeverre bieden zij de behandelcomponent aan. Er moet bewaakt worden dat BuurtZorg een 
goede (psychiatrische) behandeling biedt. Is buurtzorg complementair of versnipperd? Hoe gaat 
BuurtZorg om met de concurrent? Afgesproken wordt deze vragen een keer aan BuurtZorg te stellen 
wanneer zij voor een bestuursvergadering worden uitgenodigd. Karin nodigt uit voor 1e vergadering 2013. 
Naschrift: Is er een naam van een contactpersoon of een bepaalde functie van BuurtZorg die uitgenodigd 
kan worden? 
 
  
9. Terugkoppeling VWS bespreking Marjan en Niels dd 8 mrt 2012 en zie agp 11 van 22/5 door 
Marjan en Niels  
Afgesproken wordt dat na informatieverzameling door LPGGZ bij bijv. Michiel van Hees duidelijker 
wordt ‘wat als speerpunt neergelegd moet worden’. Karin geeft gegevens van Michiel aan Marjan zodat 
zij namens het Platform Michiel kan vragen 2 A4tjes met informatie over toekomstige financiering F-
ACT, financiering ervaringsdeskundigheid en knelpunten op te stellen. Deze korte notitie kan dan tijdens 



5 / 5 
 

   

de bestuursvergadering van 12/11 geagendeerd worden. Hierna kunnen Marjan en Niels dan naar VWS 
gaan.  
 
 
10. Brief van de IGZ over onderzoek van de Inspectie  
De brief spreekt voor zich en wordt inhoudelijk niet verder besproken. 
 
11. WVTTK en sluiting 
Voorzitterschap F-ACT Nederland 
Bij de oprichting is afgesproken dat ‘de oudgedienden’ die nu in het F-ACT bestuur zitten (m.n. Niels en 
Hans, die ook deel hebben genomen aan het transitieprojecten waarvanuit F-ACT NL is opgericht) 1 jaar 
zitting nemen in het bestuur. Vice-voorzitter Ingrid Willems zou aanvankelijk het voorzitterschap na 1 jaar 
overnemen, maar zij heeft aangegeven het voorzitterschap niet te kunnen combineren met haar huidige 
baan. Er dient een profielschets van de rol van voorzitter te komen. Katinka maakt een eerst opzet. Op 
12/11 wordt de bestuurswisseling geagendeerd. Marjan ter Avest merkte nog op dat het ook een voordeel 
kan zijn wanneer de ‘’oudgedienden’’ wel langer dan een jaar in het bestuur blijven ivm hun netwerk, 
ervaring e.d. Dit wordt geagendeerd.   
 
Bestuursvergaderingen 2013 
Afgesproken wordt dat deze wederom 4 x per jaar op de maandag kunnen plaatsvinden maar de voorkeur 
gaat uit naar 13.30 uur. Karin maakt een nieuw vergaderschema.  
FACT en onderzoek 
Is ivm afwezigheid van Hans Kroon niet ter sprake gekomen maar wordt geagendeerd voor 12/11. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 13.40 uur en dankt alle aanwezigen voor zijn/haar komst. 
 
De volgende bestuursvergadering zal plaatsvinden op maandag 12 november 2012 van 11.30-13.30 uur 
bij Trimbosinstituut te Utrecht (Kees Trimboszaal).  
 
 


